

## ОПЫТ И ПРОБЛЕМЫ СОВЕРШЕНСТВОВАНИЯ ПРАВОВЫХ ОСНОВ НАУЧНОГО ОБЕСПЕЧЕНИЯ ДЕЯТЕЛЬНОСТИ МВД РОССИИ

**Кобец Петр Николаевич,**  
**главный научный сотрудник Всероссийского научно-исследовательского института**  
**Министерства внутренних дел Российской Федерации (ФГКУ ВНИИ МВД России),**  
**доктор юридических наук, профессор**  
*pkobets37@rambler.ru*

Актуальность рассматриваемой проблемы состоит в том, что, совершенствуя правовые основы научного обеспечения деятельности МВД России, необходимо рассматривать эти процессы в исторической ретроспективе. Это позволит объективно и всесторонне проанализировать ошибки прошлого, реально оценить нынешнее состояние дел и определить перспективы на будущее. В этой связи в представленном научном исследовании автором на основе изучения нормативно-правовых актов отраслевого законодательства раскрыты правовые основы научного обеспечения деятельности органов внутренних дел Российской Федерации. Проанализированы становление и современное состояние правовых основ научного обеспечения деятельности МВД России (приказы МВД России и изменения в различные нормативно-правовые акты, затрагивающие вопросы правовых основ научного обеспечения деятельности органов внутренних дел Российской Федерации). Предложены приоритеты дальнейшего совершенствования научного обеспечения деятельности органов внутренних дел Российской Федерации как неотъемлемой части оперативно-служебной и служебно-боевой деятельности Министерства внутренних дел Российской Федерации.

**Ключевые слова:** российская наука, ведомственная наука, научно-исследовательская деятельность, правовые основы, научное обеспечение МВД России, научный потенциал, научно-исследовательские и образовательные учреждения, предупреждение преступности.

### EXPERIENCE AND PROBLEMS OF THE IMPROVEMENT OF LEGAL BASES OF SCIENTIFIC SUPPORT OF ACTIVITIES OF THE MINISTRY OF INTERNAL AFFAIRS OF RUSSIA

**Kobets Petr N.**  
**Chief Research Scientist of the National Research Institute of the Ministry**  
**of the Interior of the Russian Federation (NRI of the Ministry of the Interior of Russia)**  
**LL.D., Professor**

The relevance of the problem is that, improving the legal basis of scientific support of the Ministry of Internal Affairs of Russia, it is necessary to consider these processes in historical retrospect. This will allow an objective and comprehensive analysis of the mistakes of the past, a realistic assessment of the current state of Affairs and determine the prospects for the future. In this regard, the presented research study by the author on the basis of studying of normative legal acts of industry legislation, reveals the legal framework of scientific support activities of Internal Affairs bodies of the Russian Federation. Analyzed the formation and current state of the legal foundations of scientific support activities of the Ministry of Internal Affairs of Russia (orders of the MIA of Russia and changes in the various regulatory legal acts affecting the legal framework of scientific support activities of Internal Affairs bodies of the Russian Federation). Priorities of further improvement of scientific support of activity of law-enforcement bodies of the Russian Federation as an integral part operatively-office and service-fighting activity of the Ministry of Internal Affairs of the Russian Federation are offered.

**Keywords:** russian science, departmental science, research activities, legal framework, scientific support of the Ministry of Internal Affairs of Russia, scientific potential, research and educational institutions, crime prevention.